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נוכחים: 4 חברים בחדר ישיבות. השיחה צולמה ותשודר בערוץ הפנימי 
סה"כ חברים בקיבוץ: 284 | יו"ר השיחה: הלל הלוי | מזכיר השיחה: רמי יעקב

מוזמנים: ארנון רז / ממשרד ברית פיקוח רואי החשבון של הקיבוץ שאול גור /יו"ר כלכלי 
איילת בזק /מנהלת חשבונות ראשית

2021 קיבוץ שער הגולן קרנות נאמנות  # אישור דו"חות כספים לשנת 
וקרן מילואים 

מציג ארנון רז. שאול גור, יו"ר מועצת מנהלים )בזום(. 
ארנון רז הציג את הדו"חות הכספיים של הקיבוץ לשנת 2021. 

הדו"חות מאופיינים: רווח כללי במאזן המאוחד בשנת 2021 היה בסך של כ-17 מיליון ₪, גידול 
גידול ברווחי "גולן". התוצאות  ביתרות במאזן בשל לקיחת הלוואה לבניה בשכונת הירדן, 
העסקיות של פעילות הענפים החקלאיים משקפות הכנסות נמוכות מהצפוי ומתוצאות של 
שנים קודמות. ענף התיירות חוזר למתכונתו הרגילה של הזמנות מקבוצות מחו"ל ותפוסה 
טובה מאוד שהשאירו את הפעילות בתוצאות טובות ויותר. חשוב לציין כי מרבית ההתחייבויות 
במאזן הינם עבור התחייבויות לחברים בגין הורשה וכיסוי חוב אקטוארי. הוצאות הקהילה 
הרווחים של הפעילות  למרות  כספי  עודף  אינן משאירות  לטובת החברים,  ברובן  הגדולות, 

העסקית ו"גולן". 
יתרות המזומנים של הקיבוץ גדלו בכ- 1.2 מליון ₪. 

ארנון הציג גם את הדו"חות הכספיים של קרן מילואים המציגה עודף של כ- 1 מילון ₪ לאחר 
10% עודף נדרש עפ"י התקנון ואילו קרן נאמנות מציגה גרעון אקטוארי לשנת 2021. לפנסיית 
עמי  ההשקעות  יועץ  ע"י  השקעות  בבתי  הקרנות  של  הכספים  השקעות  הקיבוץ.  של  היעד 

רוזנברג הביאו תשואה נאה למרות התנודות שהיו בשוק ההון. 
חברים התייחסו לדברים הבאים: 

מדוע המאזן הוצג מאוחר כל כך. 
מתי ייסגרו שומות המס של הקיבוץ לשנים קודמות. 

יש לקיים דיון בהקדם לעניין קרן מילואים כקרן משלמת. 
הכנסות הקיבוץ מבט"ל ומפנסיה עולות מדי שנה. 

בתום הדיון הוחלט לאשר את הדו"חות כפי שהוצגו. כמו כן, למנות את משרד רואי החשבון 
"ברית פיקוח" כרואי החשבון של הקיבוץ לשנה נוספת. 

ההחלטה - ע"פ נוהל הודעה בשיחת קיבוץ כדין אישור בקלפי. 

רשם: רמי יעקב, מזכיר הקיבוץ 

שיחת קיבוץ

פרוטוקול

10/01/2023
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משתתפים בחדר ישיבות ובזום: נעמי מור, חוה ברייר, נורית קצירי, נילי ארזי, תמר גולני, 
יהודה כהן, אורה אלון, מזל אלט, יניב צור, זיו בן סירה, הלל צרי, גלעד רוטבך, ענת לשם, 

רמי יעקב. 
נעדרו מהישיבה: אילן אופיר, ניר קיטאי

יו"ר ועד הנהלה: אורה אלון

1. ועדת דיור - תוספת חברים לוועדה 
מציגה חדוה, מש"א 

חדוה הציגה את תהליך המיון שנעשה להוספת שלושה נציגי ציבור לוועדה. לקראת הדיון 
במזכירות ביקשו חברות צוות האיתור להוריד את הסעיף מסדר היום לאור שינויים של הרגע 
האחרון ברשימת המועמדים וטרם גובשה הסכמה בצוות האיתור על הרשימה הסופית. לאור 

האמור, הסעיף נדחה לישיבה הבאה.

2. ועדת ספורט - תוספת חברים לוועדת ספורט 
ועדת ספורט מנוהלת מזה שנים רבות ללא נציגי ציבור. 

לאחר דיון בנושא אישרה המזכירות להוסיף את רותם קידר, מיטל לוי וגלעד רוטבך כחברי 
ועדה נוספים לעוזי רינג המכהן מזה שנים רבות בוועדה. 

3. איוש משרת רכז בניין 
מוזמן קובי קוג'ה. 

ענת וחדוה מציגות את תהליך חיפוש רכז בניין במקומו של ברק עברי, אשר ביקש לסיים את 
תפקידו. קובי קוג'ה הציג את מועמדותו לתפקיד לאחר כשנתיים שבהם עבד בתחום הפיקוח. 
כידוע, קובי תיפקד בעבר בתחום ויש לו את ההכשרה והידע הנחוצים לביצוע התפקיד. היקף 

המשרה הינו חלקי בהתאם להגדרה שפורסמה. 
בדיון קובי השיב על שאלות שהוצגו לו ע"י חברי המזכירות ובתום הדיון החליטה המזכירות 
בניין במקומו של ברק. בהצלחה רבה לקובי.  ברוב קולות לאשר את מינויו של קובי כרכז 

ותודה לברק על מילוי תפקידו בשנתיים האחרונות.

4. ועדת רכב - עדכון הסדר שימוש ברכבי הקיבוץ 
מציגים ענת, אלי וחברי ועדת רכב

ועדת רכב ביקשה להוסיף להסדר השימוש ברכב נושאים הקשורים לאופן השימוש התדיר 

המזכירות הרחבה

פרוטוקול

17/1/2023
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למיכל רפאלי 
להולדת הנכדה 
בת לחנה וניב 

ברכות לכל המשפחה!

מזל טוב

ברכבי הסידור, פיצולי הזמנות ורכבים שאינם מוחזרים לאחר השעה 20:00. כמו כן, באירועים 
שבהם נגרמים נזקים לרכבי הקיבוץ, ההחלטה הייתה לחייב את כל משתמשי הרכבים בשער 
הגולן, כולל ענפים, עובדי חוץ וכו' בעלות של 50% מגובה ההשתתפות העצמית של הקיבוץ, 
ובמידה שחברת הביטוח אינה מכסה את הנזק - השתתפות היא של 50% מגובה הנזק. כמו כן, 
הוחלט להצמיד את מחירי השימוש ברכבי הקיבוץ לגובה עליית המדד ע"פ הצמדת התקציב 
האישי. בשנת 2023 יעלה המחיר בסך של 5.6%. חברים במודל השיזורי ישלמו את המחיר 

ללא הסבסוד בעלות הק"מ ויחויבו בעלות המלאה כפי שמחויבים ענפי הקיבוץ.
צורף לדיווח זה הסדר הרכב המעודכן. 

לאחר דיון המזכירות הרחבה אישרה את הצעת ועדת רכב ואישרה את השינויים המבוקשים.

5. תקציב אישי לשנת 2023 
מציג מוטי אליאסי.

2023 לאור עליות המדד שחלו  מוטי הציג את התקציב האישי המוצע לזיכוי חברים בשנת 
בשנת 2022. חישוב המדד בשער הגולן מבוסס על מדד עולה ומחושב אחת לשנה. לאור האמור 
ובחישוב המדד לשנת 2022 עלה המדד ב-5.6%. תוספת זו תינתן בתקציב ינואר 2023. צורף 

לדיווח זה פירוט תקציבי החברים לשנת 2023.

6. דיווחים והודעות 
אנו  לפיכך  בנקים,  כמתאמת  בהנה"ח  בתפקידה  קוג'ה  תמי  את  החליפה  דגן  לירון  א. 
נדרשים לאשר ללירון צפייה בחשבונות הבנק של הקיבוץ באינטרנט בבנקים לאומי, פועלים 

והבינלאומי. המזכירות אישרה את הבקשה.
ב. המזכירות הרחבה אישרה להעלות את מחיר הכביסה ללקוחות חוץ, ענפים ולחברים לסך 
של 6.5 ₪ לק"ג בשל עליות מחירים. בבדיקה שנערכה המחיר שהיה עד כה היה נמוך מאוד 

ביחס למחירי כביסה של מכבסות אחרות בעמק. תוקף לשינוי המחיר - 1/2/2023. 
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מתיק המכתבים

לקיבוץ שער הגולן

על  פוריה  החולים  בית  הידידים  בעמותת  מכולנו  לכם  להודות  מבקשים  אנחנו 
תמיכתכם באירוע ההוקרה למרכז רפואי צפון )פוריה(. 

אנא העבירו את הערכתנו בין חברי הנהלת קהילת שער הגולן והתושבים.

בברכה,
עדנה לפידות

מנהלת פרויקטים בעמותה ידידי בית החולים פוריה

20.1.2023

עדכון לכולם:
ברק עברי סיים את תפקידו כרכז בניין. קובי קוג'ה מחליפו בתפקיד. 

תודה רבה ברק, בהצלחה קובי

תזכורת!
בעת רכישת מכשיר חשמלי, מכונת כביסה, מדיח, תנור, וכו, חלה על הספק חובה לפנות את 

המכשיר הישן בעת אספקת החדש ולקחת אותו איתו ברכב. הוא לא עושה לכם טובה!
נא לדרוש זאת.

תודה.
עמי.
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1.1.1994 י"ח בטבת תש"ד  ברייר	בלהה	
2.1.1992 כ"ז בטבת תשנ"ב  קרני	דינה	

2.12.2017 י"ד בכסלו תשע"ח  רוזנבלום	דורקה	
5.1.1979 ו' בטבת תשל"ט  קוצר	שלום	
7.1.1983 כ"ב בטבת תשמ"ג  סגל-נוב	אסתר	
8.1.1944 י"ב בטבת תש"ד  גלוכוי	טובה	
9.1.1966 י"ז בטבת תשכ"ז  צמח	ראובן	
9.1.1992 ד' בשבט תשנ"ב  מרגלית	משה	
9.1.2003 י' בשבט תשס"ב  כהן	בוריס	

11.1.2015 כ' בטבת תשע"ה  רוגל	גבריאל	
12.1.1986 ב' בשבט תשמ"ו  בליך	שמואל	
13.1.1976 י"א בשבט תשל"ו  צמח	אורי	
14.1.1991 כ"ח בטבת תשתנ"א  שפריר	מנדל	
14.1.2005 ד' בשבט תשס"ה  מרגלית	שרה	
16.1.1948 ה' בשבט תש"ח  בוגוסלבסקי	בני	
16.1.1999 כ"ח בטבת תשנ"ט  מרמלשייין	שושה	
17.1.1992 י"ב בשבט תשנ"ב  לסקה	עופר	
17.1.2002 ד' בשבט תשס"ב  מרטינוביץ	שרה	
19.1.2002 ו' בשבט תשס"ב  קצירי	מקס	
21.1.2002 ח' בשבט תשס"ב  לוי	רות	
21.1.2005 י"א בשבט תשס"ה  גרבר	מיכל	
22.1.1970 ט"ו בשבט תש"ל  צור	אהובה	
24.1.1955 א' בשבט תשט"ו  סגל	מאיר	
25.1.1982 א' בשבט תשמ"ג  כהן	)גור(	לאה	
28.1.1971 ב' בשבט תשל"א  כצנלסון	גיורא	
25.1.2019 י"ט בשבט תשע"ט  בליך	סוזיה	
28.1.2013 י"ח בשבט תשע"ג  קידר	יחזקאל	
29.1.1998 א' בשבט תשנ"ח   להב	]love[	ג'ק	
30.1.1971 ד' בשבט תשל"א  אלון	נחמה	
31.1.1958 י' בשבט תשי"ח  אלה	יונה	
31.1.1999 י"ד בשבט תשנ"ט  לרר	יהושע	

ינואר נר זכרון
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רענון ועדכון מענף הרכב

הננו להביא לידיעתכם מס' עדכונים חשובים לשנת 2023:

* השנה נכניס לנהגים הנוהגים ברכבי הקיבוץ הדרכה - חורף וקיץ -
וחידושים בחוקי נהיגה, החלים עלינו כבעלי רישיון, לפי התקנות של משרד הרישוי.

* ענפים/ עובדי חוץ/ יזמויות/ שיזורי
מחיר ק"מ נסיעה ברכבי סידור הרכב לענפים/עובדי חוץ/יזמויות לא השתנה מאז שנת 2013 
והוא 1.85 ₪ לק"מ. וזאת על אף עליית מחירים באחזקת רכב, מחיר טיפולים, דלק, ליסינג, 

ביטוחים ועוד. במצב הנוכחי ענף הרכב מסבסד את העלות.
2023 אנחנו מעדכנים את מחיר ק"מ נסיעה ברכבי סידור רכב  לפיכך, החל מראשית ינואר 

לענפים, עובדי חוץ ויזמויות, שיזורי ל- 2.2 ₪ לק"מ + תוספת זמן.
יש לציין כי על ענפים/יזמויות ועובדי חוץ לא חל פטור מתשלום על זמן בשעתיים הראשונות 

ובלילה.

* חברים/מועמדים/חיילים
בהתאם להחלטת המזכירות הרחבה מיום 17/1/23, מחיר הק"מ ברכבי הסידור עולה ביחס 

להעלאה תקציב הרכב לחבר וכן יחול חיוב זמן על שעות הלילה.
מחיר לק"מ 1.6ש"ח + תוספת זמן )שעתיים ראשונות חינם ל-24 השעות(. מחיר לחיוב זמן:

20:00-8:00 - 4 ₪ לשעה
20:00-8:00 - 2 ₪ לשעה

* תאונות ברכבי הקיבוץ
כל משתמש ברכבי הקיבוץ, הן רכבי הסידור והן רכבי הענפים, כולל חברים, מועמדים, בני 
קיבוץ, ברי רשות, מורשים מטעם ועדת הרכב, עובדי חוץ, בעלי יזמות, צמודי רכב מאושרים 

- בקרות תאונה כלשהי יחוייב בתקציבו.
כדלהלן: במקרה של הפעלת ביטוח, בשיעור של 50% מההשתתפות העצמית לחברת הביטוח, 
במקרים בהם יוחלט שלא להפעיל את הביטוח או לחלופין חברת הביטוח תסרב לכסות את 

עלות הנזק, אז יחויב בתקציב בסכום המהווה 50% מעלות התיקון.

18/1/2023
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* תוקף הרישיון / אישור רפואי בסיום התוקף 
כדי להזמין רכבים בסידור ולנהוג ברכבים של הקיבוץ, יש להביא למשרד הרכב צילום רישיון 

נהיגה בשני צדדיו או להשאיר בתא דואר של ועדת רכב.
במקרה של אי הצגת רישיון בתוקף, לא תהיה אפשרות להשתמש בסידור ולקבל רכבים.

רענון וכמה דגשים על השימוש ברכבי הסידור:
* אחריות הנהג להכיר את הרכב שהוא נוסע בו, לוודא בתחילת הנסיעה שהרכב ללא תאונות 
ותקלות קטנות )פנצ'ר, תאורה תקינה וכו'( וכלי נהג. וכמובן - מסמכים רלוונטיים )רישיון 

רכב בתוקף, ביטוח בתוקף, דף במקרה של תאונה(.

* במידה ויש תקלה - בסיום הנסיעה להודיע לסדרן לקבלת הנחיות לטיפול )יש לזכור שתמיד 
יש מישהו אחריכם שצריך לנסוע(.

* לשמור על ניקיון הרכב ולוודא הוצאת פסולת בסיום הנסיעה )לא נעים לבוא אחריכם לקבל 
רכב מלוכלך(.

במידה ויוחזר רכב מלוכלך בסיום הנסיעה יחויב הנהג בתקציבו בעלות הניקיון.

* להחזיר את הרכב עם לפחות חצי מיכל דלק מלא.

* במקרה של תאונה - חובה לדווח לסדרן, גם על נזק קטן.

* תוקף הרישיון האישי או אישור רפואי: כדי להזמין רכב ולנהוג ברכבי הקיבוץ צריך להביא 
צילום רישיון נהיגה )לצלם את שני צדדיו( למשרד הרכב, או להשאיר בתא דואר של ועדת 

רכב.
* במקרה של אי הצגת רישיון בתוקף - לא תהיה אפשרות להשתמש בסידור ולקבל רכבים.

* בסיום הנסיעה - להחזיר את הרכב למקום החניה ממנו לקחתם אותו. 

* אלו הם מקומות החניה לפי הרכבים:
מגרש חניה מרכזי - רודיוס, סקאלה, ומיקרות 15 /17/ 5

ליד משרד הרכב - מיקרות 33 / 34
20I / 28 / 29 / 30 מכון קירור - יונדאי

שתהיה לכולנו שנת נהיגה בטוחה. 
ועדת רכב שער הגולן
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מה מצב המשק
אילן אופיר, רכז המשק, בראיון על ענפי החקלאות, השפעת ייקור מחיר 

המים והשירותים על הכיס שלנו, פיתוח הקיבוץ ועוד
אביב לשם

הראיון עם אילן אופיר, רכז המשק שלנו, החל - איך לא - עם הנעשה בענפי החקלאות. אז 
ככה: 

לקבל את  עם רשות העתיקות, הצלחנו  שנים  ושיח של כשש  ודברים  דין  - אחרי  באבוקדו 
נמצאו  ובחלקן  שלנו  הדגים  בריכות  בעבר  שהיו  במקום  אבוקדו  לנטיעת  הרשות  הסכמת 
ממצאים ארכיאולוגיים פרה-היסטוריים. זה חשוב לכולנו לשמור על קיומם של שני הנושאים 

- עתיקות וחקלאות - שני ערכים החשובים לכולנו. 
בסתיו ניטע 70 דונם שיתווספו לשטח של 50 דונם שניטעו בעבר בבריכות. בכך אנו עומדים 
במטרה של נטיעת שטח בריכות הדגים שלנו במלואן ומיקסום הרווח האפשרי. בסוף 2023 

השטח הנטוע של מטע האבוקדו יהיה כ-730 דונם וזה שיא לענף. 
וכאן גם המקום להודות לבן רימר ולצוות על פיתוח והרחבת הענף בשנים האחרונות.

בבננות - אנחנו בעיצומו של הקטיף. מזה שנים רבות שער הגולן מצטיין בתוצאות טובות מאוד 
מבחינה מקצועית, אולם עקב גורמים שאינם לגמרי בשליטתנו - המחיר בשנים האחרונות 
פחות טוב. אנחנו משווקים באמצעות צמח בננות, עם מחויבות עקרונית להסכם שנחתם ב 
2018 לשמונה שנים. אנו רואים חשיבות לעבודה במסגרת הקואופרציה של עמק הירדן, אבל 
מעת לעת בוחנים את המשמעות הכלכלית והכדאיות, לעומת יציאה ושיווק באמצעות גורם 

אחר. שטח נטוע כ-650 דונם. 

בשקדים - סיימנו נטיעת חלקת שקד, שנעקרה בעבר, בזן מסוג מתן. זן זה בעל הפרייה עצמית 
יעזור לנו להתמודד עם השפעת מזג האוויר בתקופת ההאבקה, בתקווה לתוצאות טובות יותר 

לענף בשנים הקרובות. 

בגד"ש - צמצמנו את שטחי מקשת האבטיח, לעומת שנים קודמות, ובמרבית השטח זרענו 
כי  70 דונם אבטיח. חשוב לציין  גידולי שדה, מתוכם  לנו כ 600 דונם  יש  חיטה. בסך הכול 

גידולי החיטה כנראה נפגעו עקב מיעוט הגשמים. 

פסיפלורה - גידול חדש בשלב זה בהיקף של כ 15 דונם. אנחנו צופים יבול ראשון בקיץ. משום 
שהפרי מבחינה בוטנית הוא שיח, אז יש יבול אחרי פחות משנה מהנטיעה. בהתאם לתוצאות 

של חלקה זו תיבחן הרחבת הגידול. 
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מכוורת - אנחנו בשותפות עם מכוורת למדני. התמורה היא בעיקר בקבלת כוורות באיכות 
גבוהה להאבקת מטעי אבוקדו, שקדים ואבטיח. 

כך,  די קודרים מעל הענף ברמה הלאומית.  - ממשיכים בתוצאות הטובות. השמים  ברפת 
למשל, 'מחיר המטרה' שאנחנו מקבלים על כל ליטר חלב לא מצליח להדביק את עליית מחירי 
התשומות החקלאיות, דבר המשפיע על רווחיות הענף זאת בנוסף לפתיחת שוק מוצרי החלב 
לייבוא שפוגע בענף הרפת בישראל, אך מנגד לא באמת מוזיל את התוצרת בשווקים. בצד 
אלה, אנו בתהליך המייגע לקבלת היתר בניה להגבהת סככה נוספת, בדומה לסככות הגבוהות 
שנבנו בשנים האחרונות. בכך נסיים מהלך משמעותי של שיפור תנאי המחייה ברפת, בתוכו 

הרחבת חצר ההמתנה של הפרות לחליבה, והתקנת סככות וקירוי. 

בענף הלול - אחרי עשרות שנים של עבודה משותפת עם משחטת "עוף טוב", אנחנו מתחילים 
לשווק עם חברת "דבאח". המהלך קרה עקב הרעת התנאים של חברת "עוף טוב". חשוב לציין 
את עומרי עברי על הכלת השינוי והתאמת הגידול למהלך. ביצענו את השינוי במטרה להמשיך 
ולראות תוצאות כלכליות טובות בענף. הדיונים על כך נמשכו חודשים ארוכים, ומהלך השינוי 
קיבל תמיכה גורפת בהנהלה הכלכלית. זה מהלך לא פשוט, כי מדובר ביציאה מההתארגנות 
המחזיק  האחרון  המגדל  שנותרנו  ואחרי  ברירה  מחוסר  למעשה  זאת  עשינו  אך  האזורית, 
בבעלות ב"עוף טוב" ולא חבר באינטגרציה האזורית )הסבר מהי האינטגרציה: בגדול, המשק 
מגדל עופות עבור "עוף טוב", שמשלמים לנו עבור מרבית התשומות ומנגד מעבירים לנו רווח 

מסוים בהתאם לתוצאות המקצועיות(. המדגר הראשון ישווק לדבאח בחודש אפריל. 

בענף המזון - שלי עמוס מנהלת. והיא ממשיכה ביישום השינויים, שממליצה חברת הייעוץ 
החיצונית, במרכזם יעדים של שיפור שביעות הרצון של הסועדים ושיפור התוצאות הכספיות. 
המהלך מלווה בשינוי דפוסים והתנהלות. חשוב לציין כאן כי חלק מהקשיים המרכזיים ששלי 
חוותה הם דווקא הערות בוטות וחוסר סבלנות מצד חברים כלפיי חלק מהשינויים. אני חושב, 
שכמו כל דבר שבמרכז חיינו, נדרש זמן להסתגל לשינויים הנבחנים ונעשים במטרה לשפר, 
כמו תפריט שונה, סידור עגלות וכלים חדש, טעמים חדשים ורק בסופם הם ניתנים לבחינה. 
צריך לזכור, שגם צוות העובדים צריך זמן להסתגל לשינויים. נראה כי אנחנו בדרך הנכונה, 

אולם נצטרך זמן כדי לראות שינויים בצד הכלכלי של הענף. 

ב"שכונת הירדן" מתקדמת העבודה לפי לוח הזמנים המתוכנן. הציפייה שלנו היא סיום כל 
14 יחידות הדיור עד ינואר 24'. במקביל התחלנו לטפל בקבלת היתרי הבנייה ל-16 היחידות 

הנוספות בשטח. אלה יהיו יחידות דיור לנקלטים חדשים במסגרת המסלול השיזורי. 
שינוי  מצריכה  לקיבוץ  ממזרח  לקום  המתוכננת  השכונה   - האבוקדו"(  )"שכונת  ד'  שכונה 
תב"ע ותכנון חדש המתאים לשער הגולן, תהליך שיארך מספר שנים, ולכן מקודם כבר עכשיו. 

בשכונה מתוכננות כ - 90 יחידות דיור. 
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מבחינה  סבוך  נושא  זה  ידינו  על  מטופל  הנושא  בהרחבתו:  והצורך  העלמין  בית  נושא 
ביורוקרטית, בעיקר מול קיבוץ מסדה, ולכן מתקדם לאט. אני מאמין שנמצא את המסלול 

להרחיב את בית העלמין. 

- איך משפיע מיעוט הגשמים?
זה משפיע בעיקר על החיטה, אולם גם בענפים נוספים ייתכנו פגיעות ביבול עתידי ובאיכות. 

בשלב ראשון נראה גידול בעלויות המים עקב השקייה של כמעט 12 חודשים ברצף. 

מהחקלאות אל התיירות
23 נמשכת מגמה זאת, על אף  שנת 2022 הייתה שנה טובה מבחינת הכנסות. בחודש ינואר 
סימני צפי למיתון בכלכלה העולמית ובישראל בשנה הקרובה. הענף כבר החל בהכנות לקראת 
האביב והקיץ, ובצד זה תכנון הרחבת המתחם ב-25 חדרים מעבר לכביש, לכיוון בית הכנסת. 

עליית מחירים לאורך כל הגזרה
נושא נוסף עליו חשוב לדווח ונוגע לכולנו הוא מחיר המים. בחקלאות נקבע מחיר המים על 
ידי המדינה. למרות שאגודת המים עמק הירדן היא הספק שלנו, מחיר קוב מים לחקלאות 

זינק ל - 1.7 ₪. 
בעניין מי השתייה לחברים, חשוב לי לעדכן, כי רשות המים השיתה על אגודות המים האזוריות 
לספק מים ללקוחותיה לפי המחיר הנהוג בכלל המדינה, זאת אומרת שהחל מחודש ינואר 

2023 עלה משמעותית מחיר המים לצריכה ביתית. 
עד כה שילמנו מחיר ממוצע לקוב מים, וכעת כל תושב מתוקצב ב-3.5 קוב לנפש לחודש במחיר 
של 4.18 ₪ לקוב, ולא פחות מ-7 קוב לבית-אב. חשוב לדעת שמעל צריכה אישית של 3.5 קוב 
לנפש מחיר המים מזנק כבר ל - 10.37 ₪. זה, אגב, גם מחיר המים של השקיית גינות פרטיות 

ליד הבית. 
להשלמת התמונה, אציין, כי גם מחיר המים לגינון הציבורי עלה, והוא עומד כעת על 8.13 
₪ לקוב, בכמות שתוכר על ידי רשות המים. המשמעות הכספית לקיבוץ כמו שער הגולן היא 

כבדה עקב היותו צרכן מי שתייה גדול מאוד בכל קנה מידה. 
מעבר לתשלום עבור המים הנצרכים, הקיבוץ משלם גם אגרת ביוב למועצה האזורית הנגזרת 

מהצריכה, ותשלום על עבודות אחזקת וטיפול במערכת המים. 
הזינוק במחירים מחייב אותנו להוצאות גבוהות נוספות. זו חובתי לבקש מהחברים לחסוך 
בהשקיה  במקלחות,  והמשפחתית,  האישית  הצריכה  ברמת  באחריות  במים  ולהשתמש 

ובשימושים אחרים שהם לא לשתייה. 
לסיום, כולנו רואים ומרגישים את עליית המחירים של מוצרים ושירותים. הזינוק במחירים 
המשותפות  הקיבוציות  ההוצאות  על  וכמובן,  האישית,  ברמה  החברים,  כולנו,  על  משפיע 
נראה גם  ומנגד  לכולנו. השנה תהיה עליה של התקציב בהתאם לעליית מדד "שער הגולן" 
את עליית המחירים בענף המזון והרכב בהתאם. כדי לשמור על איזון תקציבי של שער הגולן, 
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נבחנת העלאת מחירים של חלק מהשירותים בקיבוץ בנוסף למהלכי התייעלות נרחבים, אותם 
מובילה ענת לשם בענפי הקהילה.

לסיכום, 
למרות )עוד( שנה טובה של "גולן" וצפי טוב להמשך, אנו עומדים בפני שנה לא פשוטה מבחינה 
כלכלית בקיבוץ. בצד ההכנסות - למרות תוכנית יפה אותה הצגנו במגזר העסקי - ישנם גורמים 

שונים שאינם בשליטתנו, שעלולים לפגוע ברווחים הצפויים ומועברים לקהילה. 
מנגד הרחבת המודל השיזורי ורמת החיים הגבוהה שלנו גוררת בהכרח רמת הוצאה גבוהה, 
וביחד עם הבניה בשכונת הירדן והרצון להמשיך להשקיע ולפתח בקיבוץ, כל אלה מעמידים 
בפנינו אתגר לא פשוט. כחלק מהתמודדות זו ניאלץ להעלות מחירים ולצמצם חלק מרמת 

השירות הטובה אליה הורגלנו. 
"לסיכום", אומר לי אילן, "יש לנו קיבוץ במצב כלכלי טוב. אולם הסביבה המשתנה מצריכה 

המשך ניהול סולידי, זהיר, עם צמצום הוצאות והתייעלות."

רומניאדה
היכונו! היכונו! היכונו!

הנה זה בא: כנס יוצאי רומניה וצאצאיהם

כל מי שנולד ברומניה או מי מהוריו הוא יליד רומניה
מתבקש להתקשר לאיה רוטבח

)בשעות נורמליות, בבקשה(
טלפון מס' 0523864378
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"מבצע דוגו" 
בלבד,   15 בן  כשהוא  המוות'  בצעדת  הונגריה  יליד  לייטנר  )דוגו(  דוד  צעד  ב-18/1/1945 

מאושוויץ בירקנאו לכיוון גרמני, כשהוא מתמודד עם אימת המוות בכל רגע. שם נשבע שאם 
ישאר בחיים ויעלה לארץ ישראל, יאכל כל שנה בתאריך זה "בילקאלע", שזה עיגולי בצק 

אפויים )= לחמניה ביידיש(, כפי שביקשה ממנו אימו שלא שרדה. 
וגילה את הפלאפל, אותו אכל עד  דוד לייטנר שרד ואחרי שעלה לארץ הגיע למחנה יהודה 

ששבע ואז החליט שבכל שנה בתאריך 18 בינואר יאכל פלאפל. כפי יכולתו עד להתפקע. 
)הוא סיפר שבעבר היה יכול לאכול יותר משלוש מנות, אבל היום ממרום גילו הוא אוכל רק 

אחת
במושב השיתופי הדתי ניר גלים, בו השתקע, הוא הקים את "בית העדות".

למנהג  להצטרף  הרחב  הקהל  את  והזמין  דוגו",  "מבצע  את  העדות  בית  יזם   2016 בשנת 
ולפרסם אותו ברשתות החברתיות. ומאז בכל שנה מצטרפים עוד ועוד אנשים למנהג אכילת 

פלאפל ביום זה 
הכפפה",  את  "הרימה  רויטל  שלהם.  המשפחתי  בווטסאפ  הסיפור  את  פרסמה  זהר  זיוה 

ובשמונה בינואר הביאה פלאפל לביתה 
מסביר.  שלט  בצירוף  זהר  חוה  של 
חוה, חיים ורויטל נהנו מאוד הפלאפל, 
וחיים,  לחוה  זהר כתבה:"תודה  וזיוה 
תודה ל'פלאפל שפיקה - דברים טובים 
שביצעה  זוהר  לרויטל  תודה  בפיתה', 

ואני רק דחפתי ויזמתי. לכו לאכול."

ואולי ננהיג שבחדר האוכל שלנו יגישו 
פלאפל בכל שנה בשמונה בינואר?

ליעל אריאלי 
להולדת הנכדה
בת לסהר ותום

ברכות לכל המשפחה!

מזל טוב
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דברים שרואים מכאן לא רואים משם
נורית קצירי על טיול +60 והדברים החשובים בחיים

כשאנו מתבגרים יש לנו תובנות שונות לגבי החיים. בגיל צעיר יותר עוד אין לנו את הפרספקטיבה 
להבין ולהעריך אותן. אחת התובנות - לשמוח בחלקך כל יום מחדש ובכל מתנה קטנה שנקרית 
בדרכך,כגון: בשורות טובות ומשמחות, חיבוק של נכדים, מפגש משפחתי, טיולים במקומות 
זמן  בילוי  ומעניינים,  חדשים  דברים  לימוד  השראה,  מעוררי  אנשים  עם  הכרות  מרתקים, 

איכות ועוד. 
הפעם באתי להרים למי שנותן לנו "מתנות קטנות" בקבוץ שלי - מועדון 60 +) זה כבר הפך ל 
75 +...( הכולל מפגשים שבועיים מיוחדים, בחדר האוכל הקטן וטיולים ברחבי הארץ. את כל 
הטוב הזה מביא לנו צוות מסור המונה 5 חברי קיבוץ שגם הם כבר חלקם בני 60 פלוס פלוס: 

נילי ארזי, רבקה הלמר, דני ברייר, רחל קמינגס וצאלה גיצין - הצעירה היחידה ביניהם. 
אני רוצה לספר על טיול מיוחד במינו, ביום חורפי חמים ונעים. נסענו לחזות בטקס האפיפנה 
של  הכריסטמס  אחרי  שבועיים  בשנה,  פעם  מתקיים  המרשים  הטקס  יהוד.  אל  בקאסר 
הנוצרים "הרגילים". זהו טקס טבילה של הנוצרים האורתודוקסיים, הנערך על גדת הירדן 

במרחק נגיעה מהאתר שבצד הירדני. 
המוני  מרונים,יוונים,  סוריאנים,  קופטיים,  הגמונים,  כמרים,  נזירים,  שם?  היה  לא  מי 
מטיילים ישראליים שאינם נוצרים, אך בעיקר- מאות מאמינים נלהבים שהתיזו על עצמם 
מי ירדן היוצאים מתוך צינורות פלסטיק שהותקנו ליד הנחל הדי מלוכלך. הם שרו, התפללו, 
ניגנו וקיימו דו-שיח מיוחד ומסונכרן עם המאמינים וכוהני הדת שניצבו בדיוק ממול על הגדה 

הירדנית. דבר כזה טרם ראיתי. נזכרתי בטקס הדתי שראינו ברישיקש על גדות הגנגס. 
וצפינו  )חלק מואדי קלט(  פועם  לעין  ירדנו  ולמנזר חריטון. לסיום  לעין פרת  משם המשכנו 
בבריכה המתמלאת ומתרוקנת מדי שעה, תופעה מדהימה שלא ראיתי כמותה. לסיום צפינו 

מרחוק על מנזר סנט' ג'ורג' שבתוך ואדי קלט. 
בעבר  ראיתי  שכבר  וכאלה  לראשונה  שראיתי  דברים  על  נהדר.  יום  על   +  60 לצוות  תודה 

ושכחתי. בגילנו זה הרבה מעבר למתנה קטנה. 
וגם מסקנה חד משמעית ברוח השיר הנהדר "סתאלבט בקיבוץ בחצי מחיר, כי להזדקן פה, 

זה ממש אדיר...

רבי יצחק מוורקי סיפר:
כשנסעתי פעם בדרך עם מורי הקדוש, רבי דוד מלילוב, ושהינו בעיר רחוקה, התנפלה 
עליו פתאום אישה אחת ברחוב והיכתה אותו, לפי שנדמה היה לה שהוא בעלה שעזב 

אותה לפני שנים רבות.
לאחר רגעים מועטים עמדה על טעותה ופרצה בבכי.

"הרגעי", אמר אליה רבי דודו, "הרי לא אותי הכית אלא את בעלך".
והוסיף בלחש: "לעיתים קרובות מכים אדם מפני שסבורים עליו שהוא אחר".

מתוך מרטין בובר, אור הגנוז, עמ' 365       
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דרך המשקפיים שלי / סדרות מומלצות
יפה עברי-קפון

עוסקים  וקשרים בתוך המשפחה. אלה תכנים שכולנו  ליחסים  נוגעות  כל ההמלצות הפעם 
בהם לאורך החיים. אז קבלו כמה נקודות מבט מעניינות על יחסים משפחתיים:

"האחיות המוצלחות שלי"
זו סדרה האורכת שלוש עונות בנות 12 פרקים. הסדרה שודרה בעבר בהוט, ותצטרכו לראות 
ולחפש אותה דרך סטרימינג כלשהו. זו סדרת מופת, לטעמי, משעשעת, ריאליסטית, על חייהן 
של שלוש אחיות, מאוד שונות באופיין, המתמודדות כל אחת בחייה עם אתגרי ההתפתחות 
האישית, כשההורים לגמרי ברקע, כי הם הלכו להגשים את הפנטזיות שלהם. הסדרה מתארת 
את האינטימיות של היחסים ביניהן, ועל יחסים עכורים בקשר. גורי אלפי במאי הסדרה, היא 

משלנו, ממש חובת צפייה. 

"זכרי אלפא"
שם מזעזע, לטעמי, לסדרה ספרדית המשודרת בנטפליקס, והיא עוסקת בשאלה מהי גבריות 
רעילה, מהי גבריות בכלל, על מורכבות המושג בעולם משתנה ובתוך חיי המשפחה. יש הרבה 
אם,  גם  ממנה  ליהנות  אפשר  ובהחלט  אבסורד  מצבי  בפרקים,  המוצגים  במצבים  הומור 

לטעמי, אפשר היה לרקוח את התבשיל הזה יותר. כל פרק אורך כחצי שעה.

סרט: "למלא את החלל" 
ויפה. המתאר יחסים בתוך הקהילה החרדית.  יצירה של רמה בורשטיין. סרט מרגש, עדין 
מעלה דילמה חריפה, אך אעצור כאן ולא אוסיף דבר למעט שזוהי סדרה עם חובת צפייה. 

השחקן יפתח קליין בתפקיד שונה מכל מה שהכרתם עד כה. רוצו לראות. 
משודר בנטפליקס כשעה וחצי.

צפייה מהנה. 
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כל שנה הילדים שותלים עצים בט"ו בשבט,
לאחר זמן הולכים לבקר את העץ בטיול של שבת,

ליד השתיל יש שלט עם שם השותל,
סביב השתיל גומה עם מעדר שהילד נוטל.

עץ לעץ ביחד יוצרים בעמק ובהר חורשה,
וכל זה נעשה בהתנדבות ללא שום דרישה,

חורשה ועוד חורשה מתחברות ליער,
שעוצר את השיטפונות ומגן בפני סער.

חיים ברגל צייר ילד שותל עץ,
אהבה לילדים, לטבע שאין לה קץ,
התחברה עם הבד המכחול והצבע,

חיבור יפה עם הציור והטבע.

שתילת עצים בט"ו בשבט / רפי הלמר

תולעת ספרים

קריאה מהנה!
יעל קרני

חדש על המדף 
אל תספר לאחיך - מאיר שלו

שירת סרטני הנהר - דליה אוונס
הזמיר - כריסטין האנה

הספר האדום - אסף ענברי
הסיגליות של חודש מארס - שרה ג'ין

הבת האפלה - אלנה פרנטה
ירח של זאבים - חוליו לימסארס

ארבע הרוחות - כריסטין האנה

לילה אחד באוגוסט - ויקטוריה היסלופ
הקרוסלה האבודה מפרובנס - ג'ולייט בלקוול

עם הנהר הביתה - האנה רייצ'ל
החיים הסודיים של הסופרים - גיום מוסו

שלוש נשים - ליסה טדאו
הספרייה האחרונה - פריה סמפסון

כלת הים - לילי מילת

16



לילה אחד באוגוסט - ויקטוריה היסלופ
הקרוסלה האבודה מפרובנס - ג'ולייט בלקוול

עם הנהר הביתה - האנה רייצ'ל
החיים הסודיים של הסופרים - גיום מוסו

שלוש נשים - ליסה טדאו
הספרייה האחרונה - פריה סמפסון

כלת הים - לילי מילת

מגלה החולשות / ישי שריד
כרמלה

בגילוי  מומחיותו  בשל  לחברה  מגיע  הסיפור  גיבור  נבחרת,  מודיעין  מיחידת  שחרורו  אחרי 
החולשות במערכות ההגנה של טלפונים ומחשבים וביכולתו להחדיר לאותם אמצעים גם דעות 
כדי שאלה יהיו מה שיחשבו. הוא נשלח למדינות עולם שלישי, מלמד את שליטיהן ומומחי 

המודיעין שלהן את מומחיותו ועוזר להם לגלות מתנגדי משטר ולהכניס אותם לכלא או …
אין לו מושג את מי הוא עוזר לגלות והוא גם לא מתעניין במי פגעה מומחיות זאת. 

במקביל הוא משתמש ביכולותיו כדי לעקוב אחרי אחותו שנפגעה מינית וספקי הסמים שלה. 
וכל הזמן הוא מתגעגע לאהבת נעוריו ומחפש אהבה.

הבוס שלו הוא גבר נאה וסמכותי, חסר עכבות או מוסר, שחי בעושר, בעוד המספר, שהוא 
גם גיבור הסיפור, חי בדירה שכורה. קטנה. הבוס מציג את מעשיו כחוקיים, ואפילו מעסיק 

יועצת משפטית, כדי שאם יש לזיו שאלות או ספקות יוכל להתייעץ איתה.
הכל מתהפך כאשר המשטר במדינה עבורו עובד הבוס פוגע בקרובים לגיבור. 

לגבי  אזעקה  פעמוני  מעורר  ממש  הוא  אבל  מתח,  כסיפור  ממש  נקרא  הזה  הקטן  הספר 
המציאות במדינה שלנו היום.

מומלץ!
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איך תופסים אריה
קבוצת "חצב"

vrs.
אריה היימן

בני ברקני

לשושלת הפרוסית מעולם לא היו נציגים רבים בשער הגולן. עם זאת חייבים לציין, כי המעטים 
שכן היו, נכנסו עמוק לתודעה ולהיסטוריה הקיבוצית.

למשל, היה סבא הנס מאיירשטיין, הראשון לבית שנק. וגם חנניה בן יעקב, שנכנס לקלאסיקה 
הקיבוצית עם אותה הכרזה בארוחת הבוקר: "יש פודינג, מסתבר!"

ויש עוד.

כידוע לכל, הייתה לפרוסים שושלת קיסרים מרשימה: וילהלם הראשון, נכדו וילהלם השני, 
וכמובן אריה השלישי, הלא הוא אריה היימן. 

למען האמת, אריה היימן לא היה באמת נצר לאותה שושלת, ואת התואר "השלישי" הוא 
קיבל מסיבות אחרות לגמרי. על פי המסורת, בכל פעם שהיה רואה שני אנשים מדברים, הוא 

לא יכול היה שלא להצטרף לשיחה, וכך זכה בתואר הרשמי והמחייב - " אריה השלישי!"

בתור ילדים הכרנו אותו כשהיה איש התברואה של שער הגולן.
משרת איש התברואה נשלטה במשך שנים דווקא על ידי הנציגות האוסטרו-הונגרית בדמות 

החבר שמואל גזית, הלא הוא ניוסי.
ניוסי, אלוף השחמט המהולל וכבד הגוף, נהג להסתובב עם סוסתו שהייתה גדולה וכבדת גוף 

אפילו יותר ממנו. את ההקפדה והדייקנות הוא שמר ללוח השחמט. בכל השאר קצת פחות.
אריה היימן,לעומתו, הביא לתפקיד איכות גרמנית, כלומר הקפדה ללא פשרות.

שניהם  בזיכרון.  נחקק  הוא  שבזכותם  היסטוריים,  אירועים  שני  לאותם  אותנו  מביא  וזה 
התרחשו כאשר אנו היינו עדיין בחברת הילדים.

הראשון הוא אותו היום בו הגיע לבית קבוצת "הרדוף" כדי להעביר שיעור קצר על חשיבותה 
של ההיגיינה. ומה הוא הזמן הנכון לדון בנושאים כאלו? נכון, בזמן ארוחת הבוקר של ילדי 
חברת הילדים. וכך, נעמד אריה אל מול הילדים האוכלים, ונתן את ההסבר האלמותי הבא 
גרמני(: "אתם אוכלים עכשיו סלט. בא הזבוב  יש לקרוא במבטא  )ואת המשפטים הבאים 

ונכנס אל השירותים. הוא לוקח בפה שלו קצת קקה, עף מהשירותים, ושם לכם בסלט".
אז אני מניח, שממש עכשיו רץ בראשכם סוג של סרט טבע על זבובים, ובו תיעוד מפורט של 
מה שנכתב כאן. אז סליחה. וגם, אני באמת מקווה שתמשיכו לאכול סלט. זה חשוב לבריאות. 

חמישה צבעים, כן? 
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אבל אם הזיכרון הזה מתפוגג לו בענני זבובים ושאר ירקות, האירוע השני היה דרמטי הרבה 
יותר, ונשאר זכור היטב בזיכרונותיהם של הצופים.

לשם כך בואו נדבר לרגע על בית הילדים של קבוצת "חצב", הלא הוא בית הפסיפס.
באותם שנים היו נערכים מדי יום משחקי כדורשת סוערים על המשטח שבחזית הבית )כדורעף 

הרי נועד לבית-זרניקים חלשים(.
רשת כמובן שלא הייתה, ובמקומה היינו מותחים לרוחב המשטח חבל שחור, שאותו היינו 

גונבים באומץ רב ממחסן הבננות.
כיום עוברת מול הבניין מדרכה כה רחבה עד שנראה שאפילו ג'ון דיר יכול לעבור שם, אבל אם 

נלך חמישים שנה אחורה, אז שום ג'ון דיר עדיין לא היה, וגם מדרכה - לא.
במקום בו עוברת המדרכה היה אז פתח כניסה למקלט )כן, ההוא שילדים נהגו ליפול ממנו...(. 
בדיוק מהסיבה הזו, שמדרכה לא הייתה, כל מי שעבר שם בימים ההם היה צריך לחצות את 

המגרש. 
כן, בדיוק. איפה שהחבל השחור.

אריה לא היה רק תברואן מחונן. הייתה לו גם עין טובה לזיהוי סכנות. "יש לי עין טובה לזיהוי 
סכנות", הוא אמר, כשהגיע לסיבוב בחברת הילדים כדי לוודא את עניין דלתות השירותים, 
ובאותה הזדמנות לפתח גם קצת אחריות אישית. "בלילה אי אפשר לראות את החבל. מי 
שנוסע על אופניים עלול להיפגע באופן חמור", הוא אמר, ולכולם היה מבט של אשמה בעיניים, 

כי כולם הרגישו אשמים.
ואנחנו באמת הקשבנו בעניין וחשבנו על זה שהוא בהחלט צודק, ואפילו הבטחנו להוריד את 

החבל עוד באותו יום.
כן, אבל... נדמה לי, שהיה זה אריאל זילבר בשיר "מיליארד סינים" שר את השורה הנפלאה:

 "אני חושב על זה ואחר כך שוכח, וככה זה בחיים".
גם אנחנו חשבנו על זה, אבל אחר כך היו המון דברים אחרים שהטרידו אותנו, כי ככה זה 
וחנה בונה, שהיו המטפלות שלנו. ואחר כך  וצריך להישמר מפני תמר אלמוג  ילד,  כשאתה 

שכחנו. וככה זה בחיים.
החבל נשאר במקומו.

ואיך ידענו?
כנראה לפי צליל ההתרסקות החזק שנשמע באמצע הלילה, והיה מלווה בזעקות כאב במבטא 
גרמני. אני מניח, שבעידן אחר היינו יכולים להתגאות בהפלת סיור גרמני. אם הגנרל פטון, 
למשל, היה נוכח שם - הוא היה יודע להעריך את המעשה, כי הוא בעצמו טמן כמה וכמה 

מלכודות לגרמנים ביערות וורדן. 
מכל מקום, ברגע האירוע אנחנו הגבנו בנוהל הרגיל במצבים כאלה, כלומר: רצים למיטות, 

מתכסים בשמיכה, מסתובבים עם הפנים לקיר ועושים את עצמנו ישנים ממש חזק.
זה תמיד עבד.

למחרת הגיע אריה לבית הילדים כדי להגיד שהוא לא כועס ושהוא סולח לנו. הוא היה נראה 
כמו מי שנחלץ בקושי משדות הקרב של וורדן. לפחות עין אחת הייתה חבושה באופן מרשים, 
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ומה שלא היה חבוש גרם לנו שוב שלא לאכול את הסלט.
"כנראה שעכשיו העין קצת פחות טובה", מלמלנו בשקט, כדי שתמר לא תשמע.

היא שמעה. ככה זה תמיד היה. אתה יכול להערים על סיור ממונע גרמני, אבל מטפלות זה 
באמת עניין אחר. 

ואתם יודעים מה הדבר הכי משעשע? העובדה שבסופו של דבר לא רק שזכרתי את הסיפור, 
אלא שעד היום אני מקפיד גם על ענייני היגיינה וגם על ענייני בטיחות.

אז אולי אריה באמת עשה עבודה טובה, כי בסופו של דבר, אני באמת חושב על זה וממש לא 
שוכח, וככה זה בחיים.

ואלה ילדי קבוצת "חצב":
יערה כהן, אפרת בן דוד, חבצלת מיכאלי, כרמית גרונר, דפנה זהר, ליאור גל, אילת שן, 

רונית גבאי, אופיר מורן, דגן אשל, ירון שמיר, איתי דרור, צפריר שטיין, מיכה אלט, עוזי 
גרינברג ובני ברקני )ששלח לנו את הרשימה. תודה!(

בשיא הכושר
אם אתה עייף, חביבי,

ואולי תשוש מעט,
וגם לא כל כך אקטיבי,

ואולי בכלל זו את.

אז התחילו עוד הערב
להזיז ת'עצמות

ולחוש איך תוך השטף
מתחילים פתאום לחיות.

]משידורי גלי צה"ל, פורסם בעלון אשדות יעקב איחוד.
מצטערת, אין לי תאריך, זה אחד הניירות שמצאתי בתיקים ישנים במשרד באותו יום ללא 

אינטרנט. 
כרמלה[

זאת כדאי לך לדעת:
יעילות בעבודה
ורעננות שופעת
ויכולת התמדה

ובריאות בגוף ורוח
וגם מחשבה צלולה-

לא יושגו אם רק תנוח!
אז תתחיל בפעולה!
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על הולדת הבן
ברטולד ברכט

מִשְׁפָּחוֹת, כּשֶׁנּוֹלַד לָהֶן בֵּן,
רוֹצוֹת שֶׁיִּהְיֶה אִינְטֶלִּיגֶנְטִי.

אֲנִי, שֶׁהָאִינְטֶלִּיגֶנְטִיוּת
הֶחֱרִיבָה לִי אֶת חַיַּי

יָכוֹל רַק לְקַוּוֹת, שֶׁבְּנִי
יִתְגַלֶּה בְּבוֹא-הַיָּמִים

כַּחֲסַר-יֶדַע, עֲצֵל-דַּעַת.
אוֹ-אָז יִהְיוּ לוֹ חַיִּים שְׁקֵטִים

שֶׁל שַׂר בַּמֶּמְשָּלָה.

]ברטולד ברכט 1898-1956[

עוֹד עַל הַגֶּשֶׁם
חיים גורי

נָה, וּבַלַּיְלָה הַהוּא, אַחַד הַגְּשׁוּמִים וְהַסְּעוּרִים בְּיוֹתֵר בְּלֵילוֹת הַשָּׁ
נָהַגְתָּ לִירוּשָׁלַיִם, לֹא לִפְנֵי שֶׁלָּגַמְתָּ סֵפֶל קָפֶה חָזָק וְחָרִיף, 

לְבַל תִּשְׁקַע בְּשַׁבְרִיר שְׁנִיָּה שֶׁל שֵׁנָה, 
שֶׁדַּי בָּהּ כְּדֵי לְהָמִיט עָלֶיךָ אֶת אֲסוֹנָהּ.

מַיִם וּמֵעָלֶיךָ הִתְגַּלְגְּלוּ הָרְעָמִים הַכְּבֵדִים,  בְּרָקִים קָרְעוּ אֶת הַשָּׁ
שֶׁהֵעִידוּ שׁוּב וָשׁוּב עַל כּחָֹם הָאַרְטִילֶרִי שֶׁל אֵיתָנֵי הַטֶּבַע,

לְהַזְכִּירֵנוּ מַה כּחָֹם וּמַה כּחֵֹנוּ, לְהַבְדִּיל.
וְהָיָה בַּמְּהוּמָה הַהִיא, הָרוֹעֶשֶׁת וְהַמּוּאֶרֶת, אוֹתוֹ קֶסֶם קָדוּם וְהֵידָדִי.

מֶשׁ וְהָאֶבֶן הָיוּ לְנַהֲרוֹת־אֵיתָן, וְהַמַּבּוּל הַהוּא לֹא חָדַל לְרֶגַע וְגֵאָיוֹת הַשֶּׁ
עוֹלִים עַל גְּדוֹתֵיהֶם, כְּהֵעָנוּת חוֹגֶגֶת לִתְפִלּוֹת הַצִּמָּאוֹן, בַּדֶּרֶךְ אֶל הַיָּם. 

וְהַמַּבּוּל הַהוּא שֶׁלֹּא חָדַל לְרֶגַע נִמְשַׁךְ כְּמוֹ פִּצּוּי פָּרוּעַ וְהוֹלֵל.
וְקִוִּיתָ שֶׁהַפַּעַם, לְשֵׁם שִׁנּוּי, גַּם מִפְלַס־הַכִּנֶּרֶת, בִּתֵּנוּ הַיְחִידָה, 

יָשׁוּב סוֹף־סוֹף וְיַעֲלֶה.
שֶׁיַּעֲלֶה כְּבָר מִפְלַס־הַכִּנֶּרֶת! שֶׁיִּפָּתַח סֶכֶר־דְּגַנְיָה, שֶׁיִּהְיֶה עוֹד קְצָת עוֹד!

שְׁתָּ, לְמָה כְּבָר הִתְפַּלַּלְתָּ, לְכָל הָרוּחוֹת! מַה כְּבָר רָצִיתָ, מַה כְּבָר בִּקַּ
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כרמלה
עד תחילת ינואר 23 הייתי שולחת לבני, אור, מכתב לפלורידה בדואר אוויר דרך הדואר הנע 

שנכנס לקיבוץ.
ולא הייתי יחידה.. גם אחרים ואחרות שלחו כך בעזרתו הנפלאה של הלל הלוי.

מראשית החודש נגזרה עלינו גזירה: כל מכתב, צרור או חבילה לחו"ל לא יישלחו דרך הדואר 
הנע אלא בסיף הדואר באפיקים.

למה?
ואין  לחו"ל  במשלוחים  כסף  עלינו  מפסידה  הדואר  שרשות  היתה  קיבל  שהלל  התשובה 

ביכולתה לאפשר לבייל משלוחים אלה בסניף הדואר הקטן המקומי שלנו.
לא הצלחתי להבין איך היא מפסידה עלינו, והרי האוטו האדום נכנס בין כך לקיבוץ. ההוצאה 

העיקרית היא אחזקת הרכב ושכר הנהג.אז אול ייש בעיה עם חבילות, אבל מכתב?!
מכתבים בתוך הארץ, חבילות וצרורות כן נשלחים דרך הדואר הנע.

אז אני, אישה בת 88 צריכה להגיע לאפיקים.
שתי בעיות "קטנות": 

א. אינני נוהגת ואני צריכה למצוא נהג/ת מתנדב/ת שיסיעו אותי.
ב. סניף הדואר פתוח בשעות 0800-14.00 - שעות עבודה. אז צריך למצוא נהג גמלאי שאינו 

עובד ויהיה פנוי בשעות אלה.
ואז - רכב, זמן נסיעה, המתנה בסניף, וכל זה כדי לשלוח מכתב.

אני לא מצליחה להבין: שירות האוטובוסים של חברת "קווים" שמשרת אותנו הוא רווחי? 
בוודאי שלא. הוא מסובסד ע"י המדינה כי יש תקנה שחייב להיות קשר תחבורה ציבורית לכל 

מקום בארץ לפחות פעמיים ביום.
שירות דואר גם הוא דרך תקשורת של תושבי הפריפריה, אז הוא צריך להרוויח?

ואגב, היכנסו לאתר רשות הדואר ותראו כמה הרוויחו:

הכנסות: 1.624 מיליארד ש"ח )2021(
אז הרשות הענייה הזאת מפסידה עלינו כסף.

זאת רשות ממשלתית, רק לא הצלחתי לגלות לאיזה משרד ממשלתי היא שייכת. 
הושיעו!!!
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סולל ובונה
האוכל.  חדר  ועד  פלג  איילת  מבית  מדרכה  שיפוץ  עבודות  התחילו   22.1.2023 ראשון  ביום 

המדרכה נסגרה והמעבר הוא במדרכות אחרות. 

חדש מחדר האוכל 
שלי עמוס כהן, מנהלת ענף המזון, החליטה כי אחת לחודש, בדרך כלל זה יהיה יום הראשון 
בחודש )כשאין תיירים( - תהיה ארוחת ערב חלבית בחדר האוכל. הארוחה הראשונה התקיימה 

ביום רביעי 25.1 וחדר האוכל היה כמעט מלא! 

המסע לאנגליה מתחיל 
בהמשך לדיווח מהעלון הקודם על תערוכת "סידור עבודה", ביום שני 24.1.2023 הגיעה משלחת 

של אורזים לאסוף את פריטי התערוכה ובימים אלה המשלוח יוצא לאנגליה. בהצלחה!!
 

עדכון מענף הנוי
באוקטובר האחרון איציק עזרא ביקש לסיים את עבודתו בניהול הענף ופורסם מכרז לתפקיד.

לאחר מחשבה נוספת, איציק החליט לחזור בו, והביע את רצונו להמשיך בתפקידו.
הוא נפגש עם ענת לשם מנהלת ענפי הקהילה וביחד תיאמו ציפיות בנוגע לעבודתם המשותפת 

ולשינויים הנדרשים בענף הנוי. לאור זאת נסגר המכרז וסוכם שאיציק ימשיך בתפקידו.
איחולי הצלחה לאיציק בהמשך עבודתו.
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מפגינים!
בהפגנות נגד שינוי מערכת המשפט משתתפים מדי מוצאי שבת עשרות חברים משער הגולן. 
לצאת  שרוצה  מי  על  שמקל  דבר  צמח,  בצומת  גם  הפגנה  מתקיימת   )29.1( שעברה  משבת 

ולהפגין נגד ההפיכה המשפטית ולא יכול להדרים עד להפגנה המרכזית בתל אביב. 
כדי לארגן טוב יותר וליידע את המעוניינים נפתחו קבוצות ווטסאפ "צומת צמח דמוקרטי" 
ו"משמר הדמוקרטיה", אליהן הצטרפו מאות תושבים ודרכן מעדכנים לקראת סוף השבוע. 
ויש גם כמובן חברים שממשיכים להגיע להפגנות בערים הגדולות - תל אביב, ירושלים וחיפה, 

ובעשרות צמתים נוספים.

ט.ל.ח.
ולא  בארכיון  התקיים  הקודם(  בעלון  )ראה  בוואלה  הדיווח  פורסם  עליו  המרגש  המפגש 

במוזיאון כפי שפורסם.  

גשם... גשם... גשם...
אחרי תקופת יובש חזר אלינו הגשם. עד יום רביעי 1.2.23 ירדו אצלנו 168.9 מ"מ. כן יירבו!  
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